



## KICK IT!

### KULE KIDZ GRÄTER IKKE / KICK IT!



**Katarina Launing**, geboren 1971, studierte Regie an der Norwegischen Filmhochschule. Nach mehreren Kurzfilmen gab sie ihr Langfilmdebüt neben Roar Uthaug als Co-Regisseurin von „Das Geheimnis des magischen Silbers“ (NFL 2010).

*Katarina Launing was born in 1971 and studied directing at the Norwegian Film School. After making several shorts, she made her feature film debut as co-director with Roar Uthaug in "Magic Silver" (NFL 2010).*

*This moving and witty film follows football-mad Anja as she faces off against her most powerful opponent yet, leukaemia. Anja is tough and knows what she wants. Nor does the 14-year-old give a fig that the boys at school insist that the football pitch is no place for girls. Even a bit of a brawl doesn't daunt her. Anja always knows just what needs to be done, whether she's hanging out with BFF Lisa or in training with classmates for upcoming football matches. But a nasty surprise awaits her at the hospital – she has leukaemia. She thought only old people got cancer. So what's a girl to do when she's gravely ill and at the same time in love for the first time? And will she get well in time for the tournament? The film is a new version of the Dutch film (Dennis Bots, 2012) based on the children's book "Achtste Groepers Huilen Niet" (Eighth Graders Don't Cry), written by Jacques Vriens and based on a true story.*

Bewegend und mit Witz zeigt der Film, wie sich die fußballbegeisterte Anja ihrem bisher größten Gegner stellt: der Leukämie. Anja ist taff, weiß, was sie will. Dass die Jungs in der Schule behaupten, Fußball sei nichts für Mädchen, macht der 14-Jährigen nichts aus. Selbst vor Prügeleien schreckt sie nicht zurück. Ob mit ihrer besten Freundin Lisa oder beim Training ihrer Klasse für das nahe Fußballturnier – immer weiß Anja, was zu tun ist. Doch im Krankenhaus bekommt sie eine schlimme Nachricht: Sie hat Leukämie. Kriegen nicht nur alte Leute Krebs? Was macht man, wenn man schwer krank und gleichzeitig zum ersten Mal verliebt ist? Und wird Anja vor dem Turnier wieder gesund? Der Film basiert auf der niederländischen Verfilmung (Dennis Bots, 2012) des Kinderbuchs „Achtstegroepers huilen niet“ (dt.: „Für Akkie!“), geschrieben von Jacques Vriens nach einer wahren Geschichte.

Deutsche Premiere

Sa 1.11.  
13:45h  
CS1

Norwegen, SE 2014, 103 Min., deutsch gesprochen, empfohlen ab 10

R: Katarina Launing B: Linda May Kallestein K: Linus Eklund D: Mia Brekke (Anja), Sigrid Welde (Lisa), Ulrik William Græsli (Lars), Victor Papadopoulos Jacobsen (Jonas), Jeppe Beck Laursen (Dr. Bart) P: Tanya Badendyck, Silje Hopland Eik, Cinenord Spillefilm AS WS: SF International F: Norwegian Film Institute